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Deze week in het lobbymemo: 

 

Verslagen Tweede Kamer 

• Voorstel van wet van het lid De Hoop tot wijziging van Boek 7 van het Burgerlijk Wetboek, 

de Uitvoeringswet huurprijzen woonruimte en de Woningwet in verband met de bevriezing 

van de huren in 2025 (36 698) 

• Commissiedebat Duurzaam Vervoer 

• Commissiedebat Leefomgeving 

• Commissiedebat Digitaliserende Overheid 

• Commissiedebat Leefstijlpreventie 

• Commissiedebat Vreemdelingen- en Asielbeleid 

• Tweeminutendebat Water (CD 26/3) 

• Tweeminutendebat Strategische keuzes bereikbaarheid (CD 2/4) 

• Tweeminutendebat Spoorgoederenvervoer (CD 3/4) 

• Tweeminutendebat Klimaatakkoord gebouwde omgeving (CD 9/4) 

• Tweeminutendebat GGZ / Suïcidepreventie (CD 15/4) 

• Tweeminutendebat PGB (CD 9/4) 

Stemmingen 

• Stemmingen dinsdag 22 april 

Lobbymemo 25 april 2025 

Meireces 

De Kamer is met reces van vrijdag 25 april t/m maandag 12 mei.  

Het volgende memo verschijnt op vrijdag 16 mei. 
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Eerste Kamer 

• Stemming Gemeentefonds dinsdag 22 april 

Commissieagenda Tweede Kamer 

Plenaire agenda Tweede Kamer 

Plenaire agenda Eerste Kamer 

Brussel 

• Titel 

• Komende voorstellen Europese Commissie 

• Kabinetsappreciaties Europese voorstellen (BNC-fiches) 

• Consultaties Europese Commissie 

• Agenda Europese Comité van de Regio’s 

• Agenda Congres Raad van Europa 

 

 

 

Verslagen Tweede Kamer 

Voorstel van wet van het lid De Hoop tot wijziging van Boek 7 van het Burgerlijk Wetboek, de 

Uitvoeringswet huurprijzen woonruimte en de Woningwet in verband met de bevriezing van de 

huren in 2025 (36 698) 

De Kamer debatteerde op 23 april over het initiatiefwetsvoorstel van De Hoop (GroenLinks-PvdA) 

waarin hij voorstelt om de huren in 2025 niet te laten stijgen. Aan het debat namen deel: Beckerman 

(SP), Grinwis (CU), Vedder (CDA), Stultiens (GL-PvdA), Vijlbrief (D66), Mooiman (PVV), El Abassi 

(Denk), Wijen-Nass (BBB), Boomsma (NSC), en Peter de Groot (VVD). Minister Keijzer van VRO nam 

als adviseur van de Kamer aan het debat deel. Tevoren had Aedes namens de partijen die de Woontop 

hebben ondertekend, waaronder de VNG een manifest naar de Kamer gestuurd met als strekking de 

huurbevriezing een gat slaat in de nieuwbouwambitie. 

 

Met zijn wetsvoorstel wil De Hoop de sociale huur, middenhuur en huren in de vrije sector in 2025 

bevriezen, omdat een derde van de huishoudens door stijgende woonlasten en energiekosten moeite 

heeft om de rekeningen te betalen. De coalitie besloot bij de onderhandelingen over de Voorjaarsnota 

de sociale huren in zowel 2025 als 2026 te bevriezen. Het is nu wel duidelijk dat de huurbevriezing er 

komt, zegt De Hoop, dus het is aan de Kamer om het beste voorstel te kiezen. 

 

Compensatie woningcorporaties 

De Hoop wil de misgelopen huurinkomsten voor woningcorporaties compenseren door de 

vennootschapsbelasting voor hen af te schaffen. De coalitieplannen voorzien niet in een dergelijke 

compensatie. Keijzer gaat met de corporaties in gesprek over de gevolgen van de coalitieplannen en 

eventuele compensatie. Elke corporatie die daardoor te weinig middelen heeft, zal een eigen afweging 

maken over wat wel en niet kan doorgaan, verwacht ze. Door de huurplannen van de coalitie worden 

de corporaties uitgeknepen, zegt Beckerman (SP). Zij omarmt het voorstel van De Hoop, omdat dit 

"samenhangende pakket" onder andere een tegemoetkoming voor woningcorporaties regelt. 

https://aedes.nl/huurbeleid-en-betaalbaarheid/partners-woontop-huurbevriezing-slaat-gat-nieuwbouwambitie?_gl=1*1knnsh1*_up*MQ..*_ga*MTczMDkxNDYyOS4xNzQ1NTE0NTcx*_ga_W3CYZ6S0J4*MTc0NTUxNDU3MC4xLjEuMTc0NTUxNDU5MC4wLjAuMTcwMDA2NjgxMQ..
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Vijlbrief (D66) spreekt over een "lelijke coalitiedeal" die een streep zet door zo'n 150.000 nieuwe 

huurwoningen. Hij betwijfelt ook of De Hoops voorstel gaat leiden tot de bouw en verduurzaming van 

sociale huurwoningen, omdat niet is vastgelegd dat de compensatie daaraan besteed moet worden. 

De compensatie voor woningcorporaties in mijn plan is structureel, zegt De Hoop. Alle winsten die 

corporaties overhouden dienen zij te investeren in nieuwe woningen of het verbeteren van de 

woningvoorraad. 

 

Effectiviteit 

Huurbevriezing is geen effectief middel om de bestaanszekerheid te verbeteren, vindt Boswijk (CDA), 

onder andere omdat inkomens momenteel harder stijgen dan de huren. Hij is ertegen dat De Hoop de 

huurbevriezing wil financieren door de belasting voor Nederlandse bedrijven te verhogen. 

De huren bevriezen drukt de inflatie, zegt El Abassi (DENK), omdat stijgende huren daar een 

belangrijke factor in zijn. Het is volgens hem dus "niet alleen sociaal, maar ook macro-economisch 

verstandig". 

Grinwis (ChristenUnie) vreest de gevolgen van huurbevriezingen, omdat daardoor de bouw van 

betaalbare woningen kan stilvallen. Hij pleit voor een "slimme huurbevriezing" door de huurtoeslag 

structureel te verhogen. Huurders buiten het sociale segment komen niet in aanmerking komen voor 

huurtoeslag, schetst De Hoop, maar zijn wel een groot deel van hun inkomen kwijt aan huur. Het is 

volgens hem lastig om voor deze groep gerichte maatregelen te nemen. 

 

Middenhuur en vrije sector 

Het lijkt goed nieuws dat de coalitie de huren wil bevriezen, zegt Stultiens (GroenLinks-PvdA), maar 

volgens hem gebeurt dat op een asociale manier. Hij noemt het voorstel van De Hoop "de sociale 

variant", omdat het ook de huren in de vrije sector bevriest. Wijen (BBB) denkt dat een generieke 

bevriezing van particuliere huren het investeringsklimaat kapotmaakt, mede omdat private verhuurders 

onvoldoende rendement kunnen behalen. Er moet ruimte zijn voor redelijke huurstijgingen, vindt De 

Groot (VVD), want dat zorgt voor nieuwbouw. Investeerders als pensioenfondsen moeten het 

inkomensverlies bij middenhuur en vrijesectorhuur nu zelf oplossen, stelt hij. Waarom compenseert de 

initiatiefnemer de corporaties wel en particuliere verhuurders niet, vraagt Boomsma (NSC) zich af. 

Particuliere investeringen komen vooral van institutionele beleggers, zegt De Hoop. Hij erkent dat een 

jaar geen huurverhoging een effect heeft op hun bereidheid te investeren, maar benadrukt dat zij de 

afgelopen jaren goed hebben verdiend door hoge huurstijgingen. Kleine particuliere verhuurders kopen 

vooral bestaande woningen op en bouwen niet zelf. Daarom hoeven zij volgens De Hoop niet te 

worden gecompenseerd. 

 

De tegemoetkoming in het wetsvoorstel rammelt, vindt minister Keijzer, omdat die alleen gegeven 

wordt aan corporaties. Door de huur te bevriezen grijp je in op het eigendomsrecht van de verhuurder, 

legt zij uit, en dat levert problemen op. Daarom ontraadt zij het initiatiefvoorstel van De Hoop. 

 

Oorzaken wooncrisis 

Linkse partijen zoals die van de initiatiefnemer hebben sociale huurders "jarenlang in de steek gelaten 

en opgezadeld met allerlei problemen", stelt Mooiman (PVV), bijvoorbeeld door massa-immigratie en 

verduurzamingseisen. Hij houdt deze partijen verantwoordelijk voor de huidige wooncrisis en hoge 

prijzen. 
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Wetsvoorstel en moties 

Er zijn geen amendementen op het wetsvoorstel ingediend. In tweede termijn werden elf moties 

ingediend. Over het wetsvoorstel en de moties is op donderdag 24 april gestemd. De uitslagen staan 

hieronder: 

 

Wetsvoorstel 

Het wetsvoorstel is verworpen met de stemmen voor van: SP, GL-PvdA, Denk en PvdD. 

 

Moties 

• Motie van het lid Beckerman over alle sociale huren bevriezen per 1 juli. Verworpen; 

• Gewijzigde motie van de leden Beckerman en Stultiens over afzien van de door de coalitie 

voorgestelde wijzigingen van de Wet betaalbare huur (t.v.v. 36698-11). Verworpen; 

• Motie van het lid Grinwis c.s. over de impact van de ingrepen in de Voorjaarsnota voor de 

uitvoering van de Woontopafspraken en Nationale Afspraken in kaart brengen. Overgenomen; 

• Motie van het lid Grinwis c.s. over het overeind houden van de doelen van de Woontop en de 

Nationale Prestatieafspraken. Verworpen; 

• Motie van het lid Grinwis c.s. over een "slimme huurbevriezing" overwegen. Verworpen; 

• Motie van het lid Boswijk over de potentiële woonruimte bij het afschaffen van de 

kostendelersnorm voor ouderen die willen samenwonen. Verworpen; 

• Motie van het lid Stultiens over de investeringscapaciteit van corporaties volledig overeind 

houden. Verworpen; 

• Motie van het lid El Abassi over de juridische houdbaarheid van tijdelijke huurregulering 

verdedigen en wettelijk vastleggen. Verworpen; 

• Motie van het lid El Abassi over het publieke karakter van volkshuisvesting versterken. 

Verworpen; 

• Motie van het lid El Abassi over de huurprijzen in de sociale sector met 20% verlagen. 

Verworpen; 

• Motie van het lid El Abassi over onderzoeken wat nodig is om de huurprijzen in de sociale 

sector met 20% te verlagen. Verworpen. 

[gebaseerd op www.tweedekamer.nl] 

 

Commissiedebat Duurzaam Vervoer 

Dinsdag 22 april debatteerden de leden van de vaste commissie I&W met staatssecretaris Jansen van 

Openbaar Vervoer en Milieu over duurzaam vervoer. Aan het debat namen deel: De Groot (VVD, vz.), 

Koekkoek (Volt), Veltman (VVD), Heutink (PVV), Olger van Dijk (NSC), De Hoop (GL-PvdA) en 

Pierik (BBB). 

  

Zero-emissiezones 

Het debat werd sterk gedomineerd door de invoering van zero-emissiezones, sinds 1 januari 2025 in 

veertien gemeenten. Kamerleden waren verdeeld over de voortgang en de impact ervan op 

ondernemers. Heutink uitte felle kritiek. Hij stelde dat de invoering desastreus uitpakt voor 

ondernemers: er zouden inmiddels bijna 4.000 ontheffingen zijn aangevraagd, met name door bedrijven 

die niet kunnen voldoen aan de voorwaarden. In steden als Den Bosch zouden honderden 

waarschuwingsbrieven zijn verstuurd. Hij noemde de zones een milieugevangenis en eiste direct uitstel 

van het beleid, zeker zolang de impact op ondernemers onvoldoende is onderzocht. Heutink beklaagde 

https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/detail?id=2025Z08211&did=2025D18745
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/detail?id=2025Z08317&did=2025D18926
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/detail?id=2025Z08213&did=2025D18747
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/detail?id=2025Z08214&did=2025D18748
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/detail?id=2025Z08215&did=2025D18749
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/detail?id=2025Z08216&did=2025D18750
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/detail?id=2025Z08217&did=2025D18751
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/detail?id=2025Z08218&did=2025D18752
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/detail?id=2025Z08219&did=2025D18753
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/detail?id=2025Z08220&did=2025D18754
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/detail?id=2025Z08221&did=2025D18755
http://www.tweedekamer.nl/
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zich ook over gebrekkige handhaving: buitenlandse kentekens kunnen niet automatisch worden 

herkend, waardoor alleen Nederlandse ondernemers beboet worden. 

Veltman erkende het belang van schonere steden, maar benadrukte dat veel mkb-ondernemers 

simpelweg niet de middelen of infrastructuur hebben om over te stappen op elektrisch. Gemeenten 

zouden ondernemers moeten informeren over een zero-emissiezone met een voorlooptijd van vier jaar, 

en bij uitbreidingen van twee jaar. Ze vroeg of het kabinet wil ingrijpen als die termijn niet gehaald 

wordt, en pleitte voor een boetevrije gewenningsperiode bij elke nieuwe zone. Ook vroeg ze aandacht 

voor emissieklasse 6-voertuigen die vaak onterecht buiten de zones vallen, ondanks lage uitstoot. 

Olger van Dijk steunde het compromis zoals afgesproken: zes maanden boetevrij, ruimere 

ontheffingsmogelijkheden, en meer duidelijkheid via het centrale loket. Toch vroeg hij of de 

staatssecretaris een indicatief beeld kon geven van het aantal ontheffingen en verzonden 

waarschuwingen. Ook vroeg hij aandacht voor ambulante handelaren, zoals marktkooplieden die in 

meerdere gemeenten opereren. 

 De Hoop vond dat het beleid juist goed was voorbereid, mede door een langjarig proces met 

gemeenten en sectoren. Hij erkende dat de impact op ondernemers in de gaten moet worden 

gehouden, maar noemde de huidige invoering redelijk soepel. Wel vroeg hij om een effectenanalyse op 

luchtkwaliteit en het wagenpark. 

 

Staatssecretaris Jansen gaf aan dat het kabinet vasthoudt aan het doel van schonere binnensteden, 

maar met oog voor uitvoerbaarheid. Hij wees op de brede steun voor het beleid: de uitvoeringsagenda 

is ondertekend door 41 partijen, waaronder Transport en Logistiek Nederland, BOVAG, TechniekNL en 

gemeenten. Volgens hem verloopt de invoering in de meeste gemeenten soepel. Tot eind maart zijn 

5.902 ontheffingen aangevraagd, waarvan het merendeel is toegekend. Het centrale loket werkt goed, 

en ondernemers kunnen gebruikmaken van generieke ontheffingen op basis van netcongestie of 

bedrijfseconomische omstandigheden – criteria die landelijk gelden. Wat betreft waarschuwingsbrieven 

zei de staatssecretaris dat hij werkt aan data, maar dat privacywetgeving het analyseren bemoeilijkt. In 

de volgende monitoringsrapportage, verwacht in mei, zal hierover meer duidelijkheid komen. 

De staatssecretaris erkende het probleem met handhaving van buitenlandse voertuigen. Automatische 

herkenning werkt nog niet, waardoor gemeenten nu aangewezen zijn op handhaving door BOA’s. Hij 

noemde dit niet ideaal, maar wees erop dat hij werkt aan Europese oplossingen. Gemeenten moeten 

volgens hem vóór de boetevrije periode begint klaar zijn voor gelijke handhaving. Op vragen over 

emissieklasse 6 gaf hij aan dat juist voor deze voertuigen een uitzondering geldt tot 2029. De huidige 

regels zijn afgestemd met de sector en gebaseerd op afschrijvingstermijnen, waarbij het bouwjaar 

leidend is. 

  

Hernieuwbare brandstoffen 

Het gebruik van biobrandstoffen als alternatief voor elektrisch rijden werd breed besproken, vooral als 

transitieoptie voor ondernemers. Pierik pleitte voor meer inzet op bio-LNG, gewonnen uit 

mestvergisting. Dit zou niet alleen de transportsector verduurzamen, maar ook de landbouwsector 

versterken en Nederland minder afhankelijk maken van fossiele brandstoffen. Hij vroeg de 

staatssecretaris om steun voor een massabalanssysteem zoals in Duitsland, zodat biogas via het 

bestaande gasnet kan worden vervoerd en alsnog als bio-LNG erkend wordt. Ook wilde hij dat 

investeringen in bio-LNG in aanmerking blijven komen voor MIA- en VAMIL-regelingen. 

Veltman toonde zich eveneens voorstander van hernieuwbare brandstoffen, zoals HVO100, vooral als 

uitweg voor ondernemers die nu niet kunnen elektrificeren door netproblemen. Ze vroeg waarom het 

kabinet deze brandstoffen uitsluit in zero-emissiezones. 
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De staatssecretaris waardeerde het pleidooi voor biobrandstoffen, maar stelde duidelijk dat deze niet 

toegestaan zijn binnen zero-emissiezones. De reden: ze veroorzaken nog altijd fijnstof en 

stikstofuitstoot aan de uitlaat. Volgens de juridische definitie betekent “zero-emissie” nul uitstoot aan de 

uitlaat. Daardoor vallen bio-LNG, HVO en andere brandstoffen buiten de norm. Wel gaf hij aan dat het 

kabinet hernieuwbare brandstoffen breder blijft stimuleren, buiten de zones. Over een eventueel 

massabalanssysteem voor bio-LNG wordt gesproken met het ministerie van EZK. 

  

Elektrisch vervoer en laadinfrastructuur 

Veltman en Koekkoek vroegen om stimulering van de tweedehandsmarkt voor elektrische auto’s. Ze 

stelden voor om de youngtimer-regeling voor brandstofauto’s geleidelijk uit te faseren en te vervangen 

door een regeling voor oudere elektrische voertuigen, inclusief gunstige bijtelling op basis van 

dagwaarde. Veltman wees erop dat ondernemers en consumenten worden gestimuleerd om elektrisch 

te rijden, maar dat de laadinfrastructuur tekortschiet. Netbeheerders zouden pas na 2032 nieuwe 

aansluitingen kunnen leveren – vaak zonder garanties. Veltman vroeg of het kabinet rekening houdt 

met deze realiteit in het beleid. 

 

Staatssecretaris Jansen bevestigde dat de tweedehandsmarkt voor elektrische voertuigen zich nog 

moet ontwikkelen. Voorstellen over fiscale regelingen, waaronder aanpassingen in de MRB, 

youngtimerregeling en zakelijke bijtelling, worden meegenomen in het klimaatpakket dat uiterlijk 1 mei 

wordt gepresenteerd door de minister van Klimaat en Groene Groei. Over laadinfra en netcongestie 

verwees hij naar innovatieve oplossingen zoals slim laden, waarbij OV-bedrijven zoals HTM hun 

laadcapaciteit ’s avonds en ’s nachts delen met anderen. Gemeenten en bedrijven worden 

aangemoedigd om zulke hubs te ontwikkelen. Netcongestie geldt als ontheffingsgrond voor zero-

emissiezones – ook na 2030. 

  

Lelylijn 

Koekkoek en De Hoop uitten zorgen over het schrappen van gereserveerde middelen voor de Lelylijn in 

de Voorjaarsnota. Koekkoek noemde het project van groot belang voor nationale en Europese 

verbindingen, onder meer richting Bremen en Kopenhagen. Zij waarschuwde dat Nederland hiermee 

ook Europese subsidie misloopt. De Hoop wees erop dat dit besluit neerkomt op een keuze tegen 

duurzaam OV. De Nedersaksenlijn en wegenprojecten krijgen wel geld, maar regionaal openbaar 

vervoer verliest 20% van het budget, stelde hij. 

Pierik verdedigde de keuze. Volgens hem is de Lelylijn niet van tafel, maar wordt het budget tijdelijk 

herverdeeld. Hij wees op alternatieve investeringen in binnenvaart en de N36, en op het geld dat nu 

beschikbaar is voor de Nedersaksenlijn. Volgens hem is de inzet van BBB juist cruciaal geweest om de 

Lelylijn in beeld te houden. 

  

De staatssecretaris ging niet uitvoerig in op de Lelylijn, aangezien dit primair onder een andere 

bewindspersoon valt. Hij bevestigde wel dat OV een belangrijk onderdeel blijft van het duurzame 

mobiliteitsbeleid en dat de inzet op regionale spoorverbindingen doorloopt. 

  

Heutink vroeg een tweeminutendebat aan. 

 

Commissiedebat Leefomgeving 

Donderdag 24 april debatteerden de leden van de vaste commissie I&W met staatssecretaris Jansen 

van Openbaar Vervoer en Milieu over de Leefomgeving. Aan het debat namen deel: Veltman (VVD, 
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vz.), Buijsse (VVD), Stoffer (SGP), Kostić (PvdD), Boutkan (PVV), Wingelaar (NSC), Gabriëls (GL-

PvdA), Bamenga (D66) en Pierik (BBB). Wegens tijdgebrek kon het debat niet afgemaakt worden. In 

een procedurevergadering van de vaste commissie zal worden besloten of en wanneer er een tweede 

termijn komt. Bamenga heeft een tweeminutendebat aangevraagd. 

 

PFAS  

Meerdere commissieleden brachten dit onderwerp in, waarbij dit nieuwsbericht van donderdagochtend 

een rol speelde. Het ging zowel over de stand van zaken rondom een Europees verbod op PFAS, de 

nationale verkenningen voor een verbod op PFAS-lozingen en/of op PFAS-houdend textiel, als over de 

opruimkant: de saneringsopgave voor gemeenten en provincies door locaties met verontreiniging in 

beeld te brengen.  

De staatssecretaris blijft zich inzetten voor een ambitieus Europees verbod op PFAS. In antwoord op 

de vraag naar een nationaal verbod, conform een aangenomen motie van Gabriëls zei Jansen dat hij 

doende is de mogelijkheden van een nationaal verbod te verkennen en daarover voor de zomer de 

Kamer per brief over zal informeren. 

 

Luchtkwaliteit  

Bamenga en Kostić uitten hun zorgen over de bezuinigingen op het Schone Lucht Akkoord (SLA), de 

financiering van beleid voor luchtkwaliteit in de begroting na 2025 en de ondersteuning van gemeenten 

bij de implementatie van de herziene EU-Luchtkwaliteitsrichtlijn. Wat betreft financiën bevestigde de 

staatssecretaris dat er inderdaad geen middelen gereserveerd zijn en dit een keuze van het kabinet is. 

Wel loopt het SLA tot 2030 door, zij het vooralsnog zonder middelen. Mogelijk dat de RIVM-analyse 

over de herziene EU-richtlijn rond de zomer tot een keuze over maatregelen en middelen leidt door het 

kabinet. Wat betreft de ondersteuning van gemeenten bij de implementatie van de richtlijn verwees 

Jansen naar de gesprekken hierover met IPO en VNG . Voor het einde van het jaar stuurt hij een brief 

naar de Kamer over de aanpak van de implementatie. 

 

Industrie en Omwonenden - Tata Steel 

Boutkan, Gabriëls, Bamenga en Kostic vroegen de staatssecretaris naar de 

gezondheidseffectrapportage (GER) inzake het Tata-dossier. Hij zou voor het Meireces een 

onafhankelijke verantwoordelijke aan dienen te wijzen die de GER zo spoedig mogelijk uitvoert. De 

GER-methodiek, opgesteld door het RIVM, is onlangs aan de Kamer aangeboden en er is een 

Rondetafel over geweest. Jansen zegt toe dat er snel een partij wordt aangesteld die de regie voert en 

de GER van Tata Steel zou dan de tweede helft van dit jaar kunnen worden afgerond. Het lukt niet 

meer voor het Meireces, voor de zomer hoort de Kamer of het is gelukt.   

 

Staalslakken  

In de Kamer is een oproep gedaan voor een meldplicht bij de toepassing van staalslakken. Gabriëls 

vroeg naar om een tijdpad van de uitwerking. De Staatssecretaris streeft naar inwerkingtreding in het 

eerste kwartaal van 2026 inwerkingtreding. Binnenkort beantwoordt hij Kamervragen hierover.  

Kostiç vroeg om voorbeelden van veilige toepassingen van staalslakken. Stoffer vroeg te kijken naar 

een mogelijke aanscherping van de toepassingseisen, zoals afdekfolie, en aanpak van als gevolg van 

verkeerde toepassing vervuilde plekken. Staatssecretaris Jansen vindt verantwoorde toepassing van 

staalslakken mogelijk als aan regelgeving wordt voldaan. In tweede termijn zal hij voorbeelden noemen. 

Wingelaar (NSC) kwam terug op haar motie over onderzoek naar Beaumix, zodat dit niet onder de A2 

terechtkomt zonder dat voorzorg is toegepast. 

 

https://nos.nl/artikel/2564767-fabriek-in-helmond-loosde-jarenlang-pfas-in-riool
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Geluid en geur  

Boutkan stipte in zijn bijdrage windmolens en geluidsoverlast aan. Hoewel geluidsoverlast een 

gevoelswaarde is en voor iedereen anders, wordt in zijn ogen de gezondheid van omwonenden 

onvoldoende beschermd tegen geluidsoverlast van windmolens. De reden is dat in Nederland een 

gemiddelde waarde wordt gehanteerd, in tegenstelling tot andere landen. Hij pleitte ervoor bij nieuwe 

turbines rekening te houden met de nieuwste inzichten wat betreft gezondheidsrisico’s. Zo opperde hij 

een GER bij windturbines. Ook Stoffer (SGP) riep de staatssecretaris op te komen tot aanscherping 

voor geluids- en afstandsnormering voor windparken. Jansen gaf aan dat voor de zomer een besluit 

over de afstandsnorm aan de Kamer wordt aangeboden. De plan-MER brengt volgens de 

staatssecretaris voldoende in kaart wat de gezondheidseffecten zijn van windturbines, een GER is 

volgens hem niet nodig. 

 

Pierik (BBB) sprak zijn verbazing uit over het geuronderzoek van IenW. Hij vraagt om objectieve 

wetenschappelijke inzichten van instituten als het RIVM i.p.v. het volgens hem subjectieve en 

suggestieve belevingsonderzoek van IenW, dat boeren in een kwaad daglicht zet. Hij pleitte voor het 

breder beschouwen van bronnen van geurhinder – zoals barbecues en vuurkorven, geurbronnen die 

volgens een RIVM-onderzoek omwonenden meer hinder opleveren – dan alleen de landbouw. Hij riep 

de staatssecretaris op het IenW onderzoek te stoppen en de betreffende belevingsenquête niet als 

basis te gebruiken voor een aanscherping van de geurnormen m.b.t. veehouderijen/stallen. Jansen 

antwoordde dat alle belanghebbenden worden betrokken bij de totstandkoming van beleid. De 

resultaten van het participatietraject worden in het derde kwartaal gedeeld.  

 

Overig  

De jaarwisseling en het vuurwerkverbod kwamen nog even kort aan bod kwam n.a.v. het verzoek van 

Gabriëls aan de staatssecretaris om te laten weten of hij al begonnen is met de uitwerking van de 

AMvB voor de ontheffingsbevoegdheid, zodat het verbod niet wordt vertraagd. Hij wil ook weten of 

gemeenten en politie daar al bij worden betrokken. Jansen antwoordde dat de wet Veilige Jaarwisseling 

eerst moet worden aangenomen door EK. Hij is binnen zijn ministerie al wel met voorbereidende 

werkzaamheden begonnen en is daarover in gesprek met VNG, het ministerie van JenV en met de 

politie. 

 

Wingelaar (NSC) kaartte het VTH-stelsel aan en de robuustheidscriteria waaraan Omgevingsdiensten 

in april 2026 moeten voldoen. Volgens de staatssecretaris wordt er samengewerkt en zijn er 

bestuurlijke afspraken gemaakt. De Kamer is geïnformeerd over hoe het er nu voorstaat met de 

Omgevingsdiensten. Als zij zelfstandig niet tot het juiste niveau kunnen komen overweegt hij de 

Omgevingsdiensten samen te laten optrekken. Jansen doelt daarbij op fusie. 

 

Commissiedebat Digitaliserende Overheid 

Dinsdag 23 april debatteerden de leden van de vaste commissie Digitale Zaken met staatssecretaris 

Szabó van BZK over de digitaliserende overheid. Aan het debat namen deel: Thiadens (PVV, vz.), 

Koekkoek (Volt), Buijsse (VVD), Valize (PVV), Six Dijkstra (NSC), Kathmann (GL-PvdA) en Van der 

Werf (D66).  

 

Het debat stond in het teken van de Nationale Digitaliseringsstrategie (NDS), die binnenkort verwacht 

wordt. Kamerleden waren kritisch over het tempo van digitalisering, de versnippering binnen de 
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overheid en de beperkte regierol van de staatssecretaris. Tegelijkertijd was er brede steun voor het 

streven naar een meer toegankelijke, veilige en mensgerichte digitale overheid. 

 

Eén overheid, één loket 

Six Dijkstra, Kathmann en Buijsse benadrukten het belang van één fysiek en digitaal loket. Het 

versnipperde landschap – van gemeentes tot landelijke loketten – leidt tot frustratie bij burgers. 

Koekkoek vroeg of Nederland niet meer moet leren van landen als Denemarken waar "één overheid"-

denken verder ontwikkeld is. 

 

Staatssecretaris Szabó onderschrijft het belang van het principe "één overheid, één loket" en wees op 

bestaande initiatieven zoals gezamenlijke loketten in veertien gemeenten, met uitbreiding naar 25. Hij 

benadrukte het belang van samenwerking met medeoverheden en pleitte voor een politiek in plaats van 

uitsluitend bestuurlijk debat over digitalisering. 

 

Gemeenten en IDO’s (Informatiepunten Digitale Overheid) 

Kathmann en Koekkoek wezen expliciet op het belang van gemeenten en IDO’s bij het verbeteren van 

digitale toegankelijkheid. Ze vroegen om structurele samenwerking en feedbackmechanismen tussen 

lokale overheden en het Rijk. 

Szabó gaf aan met medeoverheden te werken aan een gezamenlijke aanpak en erkende de waarde 

van IDO’s. Hij staat open voor structurele samenwerking, al gaf hij aan dat dit verder moet worden 

uitgewerkt. 

 

Digitale weerbaarheid en geopolitieke risico's 

Van der Werff en Koekkoek uitten zorgen over buitenlandse inmenging via digitale kanalen, zoals 

deepfakes en trollenlegers. Ze vroegen of de staatssecretaris meer kan doen dan vertrouwen op 

zelfregulering van platforms. 

De staatssecretaris erkent dat de digitale weerbaarheid onder druk staat. Binnen de NDS wordt 

aandacht besteed aan wetenschappelijke dataopslag, afhankelijkheid van buitenlandse platforms, en 

wordt samenwerking met andere ministeries gezocht. 

 

DigiD en alternatieven 

Kathmann noemde DigiD een van de grootste uitsluiters voor digitale toegang. Ze pleitte voor het 

onderzoeken van alternatieven zoals MID-ID uit Denemarken. 

Staatssecretaris Szabó beloofde hierop terug te komen in de verzamelbrief digitalisering van de zomer. 

 

Wetgeving en artikel 44 Grondwet 

Six Dijkstra kaartte de beperkte regierol van de staatssecretaris aan door een te strikte interpretatie van 

artikel 44 van de Grondwet. Hij pleitte voor een juridisch advies over de ruimte voor meer gezamenlijke 

verantwoordelijkheid in digitalisering. 

Szabó toonde zich bereid een onafhankelijk juridisch advies hierover te laten uitbrengen. 

 

Bevoegdheidsverklaringsdienst 

Valize uitte frustratie over de trage invoering van digitale vertegenwoordiging. 

De staatssecretaris gaf aan dat de proef met de bevoegdheidsverklaringsdienst (bij o.a. de gemeente 

Rotterdam) niet geschikt bleek voor brede uitrol. Er wordt gewerkt aan een verbeterde versie, met start 

in de zorg per juli 2025, al is deze planning onzeker. 
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Data, cloud en AI 

Kamerbreed was er aandacht voor de afhankelijkheid van Amerikaanse techbedrijven (zoals Microsoft) 

voor cloudopslag. Buijsse pleitte voor interoperabiliteit en exitstrategieën. Ook kwam het AI Continent 

Plan aan bod. 

Szabó benadrukte dat privacy en soevereiniteit speerpunten zijn en wees op de oprichting van de 

Centrale Commissie Gegevensgebruik (CCG) en het algoritmeregister (mogelijk met verplichte 

registratie in 2025). 

 

Oproep tot mensgerichte digitalisering 

Kamerbreed, en met name door Kathmann, werd gepleit voor ruimte voor niet-digitale alternatieven en 

menselijk contact. 

De staatssecretaris vindt dat digitale én fysieke dienstverlening dezelfde kwaliteit moeten hebben. 

Mensgerichtheid blijft prioriteit binnen de NDS. 

 

Valize vraagt een tweeminutendebat aan. 

[geheel in stijl met het onderwerp is dit verslag AI-gemanifesteerd, red.] 

 

Commissiedebat Leefstijlpreventie 

Donderdag 24 april debatteerden de leden van de vaste commissie VWS met staatssecretaris 

Karremans over Leefstijlpreventie. Aan het debat namen deel: Mohandis (GL-PvdA, vz.), Tielen (VVD), 

Van Nispen (SP), Crijns (PVV), Jansen (NSC), Slagt-Tichelman (GL-PvdA), Paulusma (D66) en Krul 

(CDA).  

 

Het debat stond in het teken van leefstijlpreventie, waarbij kindermarketing, roken, vapen, 

gezondheidsverschillen, mentale gezondheid en de rol van gemeenten veelvuldig aan bod kwamen. 

Kamerleden uitten zorgen over het ontbreken van een integrale visie, versnippering in beleid en 

bezuinigingen op preventiemiddelen. Staatssecretaris Karremans wees op geboekte resultaten, zoals 

minder rokers en alcoholgebruik, maar erkende dat er nog grote stappen nodig zijn. 

 

Kindermarketing en ongezonde voeding 

Krul pleitte voor een totaalverbod op kindermarketing en neutrale verpakkingen. Crijns verzette zich 

tegen “betutteling” en waarschuwde voor overregulering. Slagt-Tichelman en Paulusma steunden 

vergaande maatregelen, zoals een verbod op nutrivoeding voor jonge kinderen. 

 

Staatssecretaris Karremans wil kindermarketing beperken, maar een totaalverbod acht hij niet 

realistisch. Reclames met culturele waarde (zoals voor Sinterklaasproducten) blijven mogelijk. Wel 

worden influencers en YouTube-content scherper gereguleerd. De motie-Krul ter zake wordt (deels) 

uitgevoerd: wetgeving wordt aangepast om uitingen te beperken. 

 

Roken, vapen en tabaksontmoediging 

Jansen pleitte voor een verbod op tabak per 2036. Van Nispen en Krul vroegen om een strengere 

aanpak van vapen. Crijns vond dat de overheid zich te veel bemoeit met individuele keuzes. 

De staatssecretaris stelde dat nu het doel is in 2036 tot een rookvrije generatie te komen. 

Verkooppunten voor tabak worden afgebouwd en illegale handel wordt aangepakt. De jaarlijkse 

monitoring van vapen onder jongeren start dit jaar; een actieplan is in de maak. Voor het Trimbos 

Instituut komt extra geld beschikbaar. 
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Gezondheidsverschillen en rol van gemeenten 

Slagt-Tichelman wees op blijvende ongelijkheid en pleitte voor landelijke dekking van programma’s als 

Kansrijke Start en Kind naar Gezond Gewicht, die door gemeenten moeten worden uitgevoerd. 

Paulusma benadrukte dat gezondheidskansen niet mogen afhangen van je woonplaats. Tielen wilde 

meer duidelijkheid over wat gemeenten nu eigenlijk verplicht zijn te doen, en pleitte voor betere 

samenwerking met GGD en JGZ. 

 

Karremans erkende dat sommige ketenaanpakken (zoals GALA) nog onvoldoende lokaal zijn 

verankerd. Gemeenten spelen een sleutelrol, maar zijn afhankelijk van opdrachten die zij geven aan de 

GGD. Nieuwe afspraken en meer structurele samenwerking worden onderzocht. Een 

voortgangsrapportage over GALA volgt aan het einde van het jaar. Gemeenten krijgen meer 

ondersteuning bij de uitvoering als blijkt dat dat nodig is. 

 

Sport, bewegen en mentale gezondheid 

Van Nispen (SP) miste aandacht voor sport en bewegen en pleitte voor sportpassen voor jongeren. 

Slagt-Tichelman vroeg om pop-up consultatiebureaus voor ouderen. Krul en Jansen wezen op de 

mentale belasting bij jongeren. 

 

Er komt meer aandacht voor bewegen binnen de preventiestrategie, aldus de staatssecretaris. Mentale 

gezondheid krijgt versterking via onder andere de samenwerking met 113 Zelfmoordpreventie. De inzet 

op seksuele gezondheid wordt uitgebreid. Er komt extra onderzoek naar sekseverschillen bij mentale 

klachten onder jongeren via het Verwey-Jonker Instituut. 

 

Preventiemiddelen en beleidssamenhang 

Paulusma (D66) wees op het ontbreken van structurele middelen in de voorjaarsnota en vreest dat 

dalende vaccinatiegraad niet goed wordt opgevangen. Jansen en Tielen vroegen om duidelijke 

doelstellingen en een financiële paragraaf bij de midtermreview van GALA. 

 

De staatssecretaris werkt aan een financieringsmodel voor preventie en een basispreventiepakket. 

Seksuele gezondheid, vaccinaties en pandemische paraatheid krijgen voor de zomer een aparte brief. 

Gezondheid in alle beleidsterreinen blijft speerpunt: dit najaar volgt een concretiseringsslag met alle 

departementen. 

 

Krul heeft een tweeminutendebat aangevraagd. 

[met dank aan Rens Veerman, VNG, en Beate van der Ploeg, gemeente Tilburg] 

 

Commissiedebat Vreemdelingen- en Asielbeleid 

Donderdag 24 april debatteerden de leden van de vaste commissie Asiel & Migratie met minister Faber 

over het Vreemdelingen- en Asielbeleid. Aan het debat namen deel: Vijlbrief (D66, vz.), Podt (D66), 

Ceder (CU), Rajkowski (VVD), Boomsma (NSC), Dijk (SP), Vondeling (PVV), Diederijk van Dijk (SGP), 

Van Meijeren (PVV) en Bushoff (GL-PvdA). Het debat richtte zich op financiën en de Voorjaarsnota, 

onrust in het land, internationale aspecten en de Oekraïne-opvang. Verder was de rolverdeling als 

vanouds: de oppositie nam de minister stevig onder vuur. De coalitiewoordvoerders benadrukten de 

noodzaak te komen tot een strenger asielbeleid met Vondeling als meest uitgesproken representant 

van deze visie. 
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Financiën, Voorjaarsnota, dure noodopvang en zelf koken 

De oppositie hekelde Faber en haar ‘fabeltjesbegroting’ nu bij de Voorjaarsnota is gebleken dat er 900 

miljoen extra nodig is en in komende jaren nog meer. Zeg niet dat we niet gewaarschuwd hebben, was 

de teneur van de oppositieleden.  

De noodopvang in hotels en op boten is heel duur. Dat zou reden moeten zijn om meer reguliere 

opvangplekken te realiseren, te beginnen met de basisvoorraad van 41.000 plekken; dat is per saldo 

goedkoper. Het is ook slimmer om langjarige contracten af te sluiten en om niet meer met ‘brokers’ te 

werken, door Dijk ‘commerciële beunhazen’ genoemd, die bemiddelen bij het huren van 

accommodaties. Dat Faber besloten heeft asielzoekers zelf te laten koken viel goed bij alle 

woordvoerders. Voor de een telden vooral de kostenaspecten, voor de ander het welzijn van 

asielzoekers. Ceder maakte nog een punt van kleinschalige opvang. Dat zou te duur zijn maar bij 

grootschalige locaties haken gemeenten af. Hij vindt dat de minister toch kleinschalige opvang mogelijk 

moet maken. 

 

In de Voorjaarsnota zijn de budgetten voor COA en IND bijgesteld op grond van de meerjaren productie 

prognose (MPP), zo legt de minister de toename van haar budget uit. Voor de opvang van Oekraïners 

heeft ze daarentegen een miljard minder uitgegeven.  

De minister is voor lagere opvangkosten. De 41.000 basisplaatsen bij het COA passen in dat streven, 

ook al omdat ze door andere doelgroepen gebruikt kunnen worden. Er wordt hard gewerkt aan 

voldoende opvangplekken. Het doel is wel de instroom te verminderen, zodat minder opvangplekken 

nodig zijn. Om die reden is ze geen liefhebber van al te langjarige contracten. Het COA maakt geen 

gebruik meer van brokers om hotelaccommodatie te boeken maar doet dat zelf. Het leidt tot lagere 

kosten. Het doel is geen gebruik meer te hoeven maken van hotels en schepen; het COA is bezig dat 

uit te werken. Het COA werkt ook de opties uit van zelf koken door asielzoekers; dat hangt af van de 

mogelijkheden op de locaties. Ze antwoordt Ceder dat er nu al ruimte is voor kleinschalige opvang door 

het COA of door gemeenten. Als het lokaal bestuur het wil, dan is het mogelijk. Zelf heeft ze, vanwege 

de schaalvoordelen, een voorkeur voor grootschalige locaties. 

 

Onrust in het land, Spreidingswet en Ter Apel 

Het werd een speerpunt in het debat. Podt, Ceder, Dijk en Bushoff hekelden de onwil van de minister 

om gemeenten te bezoeken die te maken hebben gehad met intimidatie en geweld tijdens 

inspraakavonden over de komst van een mogelijk AZC. Dat wordt in hun ogen voor een belangrijk deel 

veroorzaakt door het jojobeleid van de minister die de ene keer zegt dat de Spreidingswet wordt 

ingetrokken, en dan weer zegt dat er meer opvang nodig is. Het resultaat is dat de bevolking verrast is 

over plannen voor opvang in hun gemeenten en dat de gemeente zelf in de kou staat. Er werd veel 

verwezen naar de opvattingen van de VNG hierover. Rajkowski en Boomsma nemen ook afstand van 

de intimidatie en het geweld. Rajkowski vraagt of actievoerders soms landelijk georganiseerd zijn en ze 

vindt dat de minister achter de gemeenten moet gaan staan.  

De Spreidingswet moet zo snel mogelijk worden ingetrokken, aldus Vondeling en ze wil weten wanneer 

de intrekkingswet komt. Ook Diederik van Dijk ziet dat de intrekkingswet er snel moet komen, anders 

wordt het doel van januari ’26 niet gehaald. Intrekking moet volgens hem wel gepaard gaan met 

flankerend beleid voor gemeenten. Rajkowski wil ook weten wanneer de gestelde vragen over de Wet 

Tweestatusstelsel en de Asielnoodmaatregelenwet worden beantwoord. 
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De situatie in Ter Apel kwam veel aan de orde. Wanneer komt de procesbeschikbaarheidslocatie 

(PBL), waarin overlastgevende asielzoekers kunnen worden geplaatst, er nou eindelijk, zo vroeg 

Rajkowski. Hoe worden de gebiedsverboden gehandhaafd, vraagt Boomsma 

Veel woordvoerders, zowel coalitie als oppositie, vroegen aandacht voor de trage manier van 

afhandeling van schade die ondernemers in Ter Apel lijden door overlastgevende asielzoekers. Het 

schiet niet op met de afhandeling van complexe schadegevallen en de wens van de ondernemers voor 

één loket voor alle schadeclaims is ook nog niet gerealiseerd. En kan er een overzicht komen welke 

financiële beloften inmiddels zijn gedaan aan ondernemers? Dijk onderschrijft de al gestelde vragen en 

stelt voor Ter Apel af te schalen en elders in het land andere aanmeldcentra te openen. Dat zou 

moeten in de twintig rijkste gemeenten van het land die volgens hem niets doen aan opvang, in 

tegenstelling tot de twintig armste gemeenten. Rajkowski vroeg, gesteund door Boomsma, meer in het 

algemeen naar veiligheid in AZC’s. Ze vraagt om een brief hoe o.a. de veiligheid van Jezidi’s 

gewaarborgd kan worden. Vondeling gaat vooral in op het aanscherpen van mogelijkheden om 

criminele asielzoekers uit te zetten.  

 

Volgens Faber heeft de kiezer gesproken en die wil geen AZC’s meer. Daarom moet de instroom naar 

beneden. Ze begrijpt de protesten daarom wel, maar geweld wijst ze af. Het is ook niet zo dat 

gemeenten aan hun lot worden overgelaten; ze worden gesteund door het ministerie. In een 

interruptiedebatje met Bushoff gaf ze een voorbeeld dat ze gemeenten niet laat zwemmen: ze zet de 

18.000 statushouders die nu in de opvang zitten niet bij gemeenten op de stoep. Maar de bereidheid 

een van de negen gemeenten waarover werd gesproken te bezoeken, sprak ze niet uit. 

 

Minister Faber doet er alles aan de Spreidingswet zo snel mogelijk in te trekken. De intrekkingswet is 

inmiddels in consultatie. Waar ze kan versnellen zal ze dat doen; dat geld ook voor de Contourennota, 

die volgens de minister niet in beton is gegoten. De intrekkingswet komt dit jaar in de ministerraad en in 

het parlement. Bij intrekking hoort een samenhangend pakket maatregelen, waarbij ze doelt op de 

huisvesting van statushouders in gemeenten en de doorstroom van statushouders uit AZC’s. De 

verplichtingen die met de medeoverheden zijn aangegaan, worden nagekomen. Gemeenten krijgen 

financiële compensatie voor opvang. Faber zegt de Kamer toe de vragen over de Wet 

Tweestatusstelsel en de Asielnoodmaatregelenwet na het Meireces naar de Kamer te sturen. Ze vraagt 

om begrip; er zijn 750 vragen gesteld. 

 

Om overlast in Ter Apel tegen te gaan, zal de PBL op 1 juni opengaan. Er wordt begonnen met 40 

plekken en dat wordt uitgebreid naar 80. Met politie en gemeenten worden nu afspraken gemaakt over 

de handhaving. De vrijheidsbeperkende maatregelen gelden 24 uur per dag. Iemand die in de PBL zit, 

is niet opgesloten maar heeft een gebiedsverbod. Hij mag zich alleen ophouden in het AZC en een 

kleine strook er omheen. Je komt niet meteen in het de PBL terecht, er is een escalatieladder. De 

minister zal de Kamer informeren na 1 juni als de locatie opengaat. Faber zegt toe de Kamer periodiek 

te informeren over de situatie met veilige landers in Ter Apel. Wat ‘periodiek’ is wordt later ingevuld. 

Ondernemers in Ter Apel willen één loket voor schadeafhandeling. De gemeente Westerwolde en de 

minister willen het ook. Het ministerie werkt er aan mee; het is nu aan de gemeente het uit te voeren. 

Dat laatste leidt tot interrupties van een aantal woordvoerders met als strekking dat het loket er wel via 

de gemeente moet komen maar niet van de gemeente moet zijn. De minister beaamt dat. Westerwolde 

heeft 1,6 miljoen uit het preventiefonds ontvangen. Faber stuurt binnen twee weken een overzicht van 

alle financiële maatregelen naar de Kamer. De minister kan niet zeggen wanneer complexe schades 

precies zijn afgehandeld, omdat deze taak is uitbesteed aan een aparte organisatie.  
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De minister heeft recent een brief naar de Kamer gestuurd over de veiligheid van Jezidi’s maar ook 

LHBTIQ+ ’ers in AZC’s. Ze dringt er op aan dat mensen aangifte doen, zodat er vervolgd kan worden. 

Op grond van EU-recht is een strafrechtelijke veroordeling nodig om een asielzoeker uit te kunnen 

zetten. Een beschikking of een boete is niet genoeg, zo legt Faber aan Vondeling uit. 

 

Internationale aspecten 

Boomsma bepleit samenwerking met gelijkgestemde Europese landen over het asielbeleid. Hij wil 

weten of de minister met haar Duitse collega praat over de aanpak van de nieuwe regering daar. 

De gang van zaken met Dublin-claimanten kwam ook ter sprake. Volgens Boomsma lukt het niet eens 

asielzoekers naar België uit te zetten. Hij wil dat de minister haar Belgische collega daar op aanspreekt. 

Vondeling wil dat mensen of organisaties die Dublin-claimanten helpen onderduiken strafbaar worden. 

 

Op het laatste punt meldt Faber dat de Wet strafbaarstelling bij niet meewerken aan vertrek snel naar 

de Kamer komt. Mensen of organisaties die helpen kunnen niet bestraft worden. De samenwerking met 

Duitsland en België is uitstekend, aldus de minister. Zo zijn er geen problemen met de overdracht van 

Dublin-claimanten aan België. Op dat vlak hoeft er niets aangepast worden. Ze komt haar collega’s uit 

die landen regelmatig tegen bij de EU-JBZ Raad, de eerstvolgende is in juni. 

 

Opvang Oekraïne 

Rajkowski, Boomsma en Vondeling verwelkomden de uitspraak van de Raad van State op grond 

waarvan nu derdelanders uit Oekraïne uitgezet kunnen worden. Boomsma ziet dat de Oekraïne-opvang 

vol zit. Hij wil lange termijn duidelijkheid over de financiering. Dat moet niet voor drie of vier jaar zijn 

maar voor tien of vijftien. Bushoff vroeg naar de uitkomsten van het spoedoverleg van vrijdag jl. over de 

Oekraïne-opvang, na berichten dat de opvang helemaal vol zit. Hij wil weten of gemeenten kunnen 

rekenen op langjarig commitment. 

 

Vrijdag heeft spoedoverleg over de opvang van Oekraïners plaatsgevonden, aldus Faber. Als 

gemeenten problemen hebben met de opvang, dan kunnen ze een businesscase indienen waarop het 

ministerie kijkt hoe ze kunnen steunen. Tot op heden zijn er vijf ingediend. De minister wil dit van zaak 

tot zaak bekijken; ze gaat het niet generiek doen. 

De Raad van State heeft woensdag 23 april uitspraak gedaan over derdelanders uit Oekraïne. Op 

grond daarvan moeten gemeenten en de IND nieuwe terugkeerbesluiten nemen, want deze mensen 

moeten Nederland verlaten. 

 

Podt vraagt een tweeminutendebat aan. 

 

Tweeminutendebat Water (CD 26/3) 

Er zijn acht moties ingediend. Het oordeel van de minister van I&W staat er achter: 

• Motie van de leden Kostic en Bamenga over opvolging van het RIVM-advies over de pfas-norm 

voor drinkwater. Oordeel Kamer; 

• Motie van de leden Kostic en Bamenga over onderzoek naar uitfasering van 

bestrijdingsmiddelen met pfas-stoffen. Ontijdig; 

• Motie van de leden Gabriëls en Soepboer over extra inzetten op het KRW-proof maken van 

lozings- en onttrekkingsvergunningen. Overbodig; 

• Motie van de leden Soepboer en Gabriëls over in de Nota Ruimte genoeg ruimte reserveren 

voor de toekomstige vraag naar drinkwater. Oordeel Kamer; 

https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/moties/detail?id=2025Z08232&did=2025D18786
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/moties/detail?id=2025Z08233&did=2025D18788
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/moties/detail?id=2025Z08235&did=2025D18791
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/moties/detail?id=2025Z08236&did=2025D18792
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• Motie van de leden Pierik en Soepboer over het effect van riooloverstorten op de waterkwaliteit 

meten. Oordeel Kamer; 

• Motie van het lid Pierik over in beeld brengen of invasieve exoten de doelstellingen van de 

KRW belemmeren. Overbodig; 

• Motie van het lid Pierik over een coördinerend functionaris op het gebied van waterkwaliteit. 

Oordeel Kamer; 

• Motie van het lid Grinwis over een verkenning van mogelijkheden om de doorlooptijd van 

waterveiligheidsprojecten te verkorten. Oordeel Kamer. 

De stemmingen zijn na het Meireces. 

 

Tweeminutendebat Strategische keuzes bereikbaarheid (CD 2/4) 

Er zijn vier moties ingediend. Het oordeel van de minister en de staatssecretaris van I&W staat er 

achter: 

• Motie van de leden Grinwis en Vedder over het weer oppakken van de MIRT-afspraken 

omtrent de A28, A2 en A15. Oordeel Kamer; 

• Motie van de leden Veltman en Olger van Dijk over het voor de zomer van 2025 formeren van 

een projectteam voor een gefaseerde aanpak van knooppunt Hoevelaken. Oordeel Kamer; 

• Motie van het lid Pierik over rekening houden met bereikbaarheidsongelijkheid bij uitwerking 

van regionale ontwikkelstrategieën en bij MIRT-investeringen. Ontraden; 

• Gewijzigde motie van het lid Grinwis c.s. over een geloofwaardig pad voor financiering en 

aanleg van de Lelylijn voor 2050 t.v.v. 31305-491. Oordeel Kamer. 

De stemmingen zijn na het Meireces. 

 

Tweeminutendebat Spoorgoederenvervoer (CD 3/4) 

Er zijn zes moties ingediend. Het oordeel van de minister staat er achter: 

• Motie van het lid Veltman c.s. over geen onomkeerbare stappen inzake het Basisnet en 

spooremplacementen. Oordeel Kamer; 

• Motie van het lid Veltman c.s. over veiligheidseisen aan spooremplacementen zo uniform 

mogelijk vaststellen. Oordeel Kamer; 

• Motie van het lid Koekkoek over de infraheffingen voor het opstellen en rangeren van 

goederentreinen in Nederland terugbrengen naar het niveau van 2022. Ontraden; 

• Motie van het lid Koekkoek over 740 meter goederentreinen op de Brabant-, de Betuwe- en de 

Bentheimroute structureel mogelijk maken. Oordeel Kamer; 

• Motie van het lid Olger van Dijk c.s. over een jaarlijks overleg met decentrale overheden en 

vervoerders over het beheersen van risico's. Oordeel Kamer; 

• Motie van het lid Olger van Dijk c.s. over het kernnet beperken tot de hoofdroutes van het 

vervoer van gevaarlijke stoffen. Oordeel Kamer. 

De stemmingen zijn na het Meireces. 

 

Tweeminutendebat Klimaatakkoord gebouwde omgeving (CD 9/4) 

Er zijn veertien moties ingediend. Het oordeel van de minister Keijzer van VRO staat er achter: 

• Motie van het lid Beckerman over een landelijk actieplan tegen schimmelwoningen. Ontraden; 

• Motie van de leden Beckerman en Peter de Groot over een geschillencommissie voor huurders 

en kopers met twijfel over de kwaliteit van het energielabel. Ontraden; 

https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/moties/detail?id=2025Z08237&did=2025D18795
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/moties/detail?id=2025Z08239&did=2025D18798
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/moties/detail?id=2025Z08240&did=2025D18799
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/moties/detail?id=2025Z08242&did=2025D18803
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/moties/detail?id=2025Z08270&did=2025D18850
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/moties/detail?id=2025Z08271&did=2025D18852
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/moties/detail?id=2025Z08272&did=2025D18853
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/moties/detail?id=2025Z08359&did=2025D19004
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/moties/detail?id=2025Z08288&did=2025D18865
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/moties/detail?id=2025Z08290&did=2025D18869
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/moties/detail?id=2025Z08291&did=2025D18870
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/moties/detail?id=2025Z08292&did=2025D18871
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/moties/detail?id=2025Z08293&did=2025D18873
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/moties/detail?id=2025Z08294&did=2025D18875
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/moties/detail?id=2025Z08298&did=2025D18886
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/moties/detail?id=2025Z08299&did=2025D18887
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• Motie van het lid Kostic over een onderbouwing van de keuze voor eDNA als methode in de 

Omgevingsregeling. Ontraden; 

• Motie van de leden Bruyning en Welzijn over een landelijke instructieregel voor vergunningsvrij 

gevelgroen. Ontraden; 

• Motie van de leden Bruyning en Welzijn over datagedreven metingen de norm maken bij het 

vaststellen van een energielabel. Oordeel Kamer; 

• Motie van het lid Rooderkerk over werk maken van een flexbonus. Ontraden; 

• Motie van het lid Kröger over energielabels E, F en G vanaf 2029 aanwijzen als huurgebrek. 

Ontijdig; 

• Motie van de leden Kröger en Beckerman over een deel van de restwaarde van zonnepanelen 

afkopen van woningbouwcorporaties. Ontraden; 

• Motie van de leden Kröger en Kostic over zo snel mogelijk de gedragscode natuurvriendelijk 

isoleren vaststellen. Na wijziging: oordeel Kamer; 

• Motie van de leden Flach en Grinwis over de aanwezigheid van een warmtenet beter tot 

uitdrukking laten komen in het energielabel. Oordeel Kamer; 

• Motie van het lid Wijen-Nass over één uniforme landelijke werkwijze waarbij de eDNA-methode 

en de werkwijze natuurvriendelijk isoleren worden toegepast. Oordeel Kamer; 

• Motie van de leden Peter de Groot en Beckerman over een energielabel op basis van 

werkelijke energieprestaties van een woning. Oordeel Kamer; 

• Motie van het lid Peter de Groot over onderzoeken of starters die niet verduurzamen op 

achterstand komen te staan. Oordeel Kamer; 

• Motie van het lid Mooiman over het effect van opgestelde "Whole Life Carbon"-eisen op de 

realisatie van de woningbouwambities. Oordeel Kamer. 

De stemmingen zijn na het Meireces. 

 

Tweeminutendebat GGZ / Suïcidepreventie (CD 15/4) 

Er zijn vijftien moties ingediend. Het oordeel van de staatssecretarissen Karremans en Maeijer staat er 

achter: 

• Motie van het lid Van den Hil c.s. over een laagdrempelig ggz-consult voor stabiele patiënten 

met chronische aandoeningen. Oordeel Kamer; 

• Motie van de leden Beckerman en Dobbe over meer aanbod van mentale ondersteuning aan 

slachtoffers van seksueel geweld. Ontijdig; 

• Motie van de leden Beckerman en Dobbe over onderzoeken hoeveel extra mensen 

zorgaanbieders in de ggz kunnen behandelen zonder omzetplafonds. Ontraden; 

• Motie van de leden Beckerman en Dobbe over omzetplafonds in de ggz verbieden. Ontraden; 

• Motie van het lid Rikkers-Oosterkamp over een vaste plek voor het sociaal domein in de 

vroegsignalering van mentale problemen. Oordeel Kamer; 

• Motie van het lid Rikkers-Oosterkamp over de samenwerking tussen de verschillende ggz-

wetten makkelijker maken. Oordeel Kamer; 

• Motie van de leden Ceder en Westerveld over het versterken van de aanjaagfunctie van de 

coalitie Voorkomen verplichte zorg. Oordeel Kamer; 

• Motie van het lid Ceder over gemeenten ondersteunen bij het realiseren en in stand houden 

van Skaeve Huse. Ontraden; 

• Motie van de leden Westerveld en Dobbe over marktwerking in de hele cruciale ggz beperken. 

Ontraden; 

https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/moties/detail?id=2025Z08300&did=2025D18888
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/moties/detail?id=2025Z08302&did=2025D18892
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/moties/detail?id=2025Z08303&did=2025D18893
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/moties/detail?id=2025Z08304&did=2025D18894
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/moties/detail?id=2025Z08305&did=2025D18895
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/moties/detail?id=2025Z08306&did=2025D18896
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/moties/detail?id=2025Z08308&did=2025D18897
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/moties/detail?id=2025Z08309&did=2025D18900
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/moties/detail?id=2025Z08310&did=2025D18902
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/moties/detail?id=2025Z08311&did=2025D18910
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/moties/detail?id=2025Z08312&did=2025D18913
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/moties/detail?id=2025Z08313&did=2025D18915
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/moties/detail?id=2025Z08335&did=2025D18965
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/moties/detail?id=2025Z08336&did=2025D18966
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/moties/detail?id=2025Z08337&did=2025D18967
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/moties/detail?id=2025Z08338&did=2025D18968
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/moties/detail?id=2025Z08340&did=2025D18971
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/moties/detail?id=2025Z08341&did=2025D18972
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/moties/detail?id=2025Z08342&did=2025D18974
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/moties/detail?id=2025Z08343&did=2025D18976
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/moties/detail?id=2025Z08344&did=2025D18979
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• Motie van het lid Thiadens over de pilot Centraal Toeleidingspunt als voorbeeld opnemen in het 

AZWA. Oordeel Kamer; 

• Motie van het lid Thiadens over flexibele inzet van artsen en verpleegkundigen in de ggz. 

Oordeel Kamer; 

• Motie van het lid Thiadens over exclusiecriteria bij zorgaanbieders schrappen. Oordeel Kamer; 

• Motie van het lid Thiadens over het volledig uitbannen van de marktwerking in de HIC en de 

IHT niet uitsluiten. Oordeel Kamer; 

• Motie van het lid Diederik van Dijk c.s. over de relationele benadering verwerken in het 

Actieprogramma mentale gezondheid en ggz. Oordeel Kamer; 

• Motie van het lid De Korte over versnelling aanbrengen bij de mentalegezondheidsnetwerken. 

Oordeel Kamer. 

De stemmingen zijn na het Meireces. 

 

Tweeminutendebat PGB (CD 9/4) 

Er zijn elf moties ingediend. Het oordeel van de staatssecretaris Maeijer staat er achter: 

• 365 Motie van de leden Krul en Diederik van Dijk over onafhankelijk en objectief vaststellen 

wanneer een budgethouder in aanmerking komt voor de meerzorgregeling. Oordeel Kamer; 

• 366 Motie van de leden Daniëlle Jansen en Bikker over een pilot voor een integraal 

toegangsloket voor hulpvragen. Ontraden; 

• 367 Motie van de leden Daniëlle Jansen en Bikker over de Handreiking toereikende tarieven 

pgb sociaal domein verplicht toepassen. Ontraden; 

• 368 Motie van het lid Bikker c.s. over voorkomen dat ouderinitiatieven omvallen door 

financieringsproblemen. Oordeel Kamer; 

• 369 Motie van het lid Westerveld over het ministerie van VWS en Per Saldo betrekken bij de 

vergoedingenlijst. Oordeel Kamer; 

• 370 Motie van het lid Rikkers-Oosterkamp over een vaste ophoging van 10% bij pgb op maat in 

de Wlz. Ontraden; 

• 371 Motie van het lid Thiadens over de regeldruk voor bonafide budgethouders verminderen. 

Oordeel Kamer; 

• 372 Motie van het lid Thiadens over geanonimiseerde data over pgb’s openbaren. Ontraden; 

• 373 Motie van de leden Diederik van Dijk en Bikker over met zorgverzekeraars het gesprek 

aangaan over redelijke Zvw-pgb-tarieven. Oordeel Kamer; 

• 374 Motie van de leden Dijk en Dobbe over mensen nooit gedwongen over laten stappen van 

pgb-gefinancierde zorg op een algemene voorziening. Oordeel Kamer; 

• 375 Motie van de leden Dijk en Dobbe over via de Regeling langdurige zorg eisen stellen aan 

zorgaanbieders. Ontijdig. 

De stemmingen zijn na het Meireces. 

 

 

 

 

 

https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/moties/detail?id=2025Z08345&did=2025D18983
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/moties/detail?id=2025Z08346&did=2025D18984
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/moties/detail?id=2025Z08347&did=2025D18985
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/moties/detail?id=2025Z08348&did=2025D18986
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/moties/detail?id=2025Z08349&did=2025D18987
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/moties/detail?id=2025Z08351&did=2025D18988
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/moties/detail?id=2025Z08356&did=2025D19000
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/moties/detail?id=2025Z08357&did=2025D19002
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/moties/detail?id=2025Z08358&did=2025D19003
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/moties/detail?id=2025Z08361&did=2025D19005
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/moties/detail?id=2025Z08363&did=2025D19011
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/moties/detail?id=2025Z08365&did=2025D19012
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/moties/detail?id=2025Z08366&did=2025D19015
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/moties/detail?id=2025Z08367&did=2025D19018
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/moties/detail?id=2025Z08368&did=2025D19019
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/moties/detail?id=2025Z08369&did=2025D19021
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/moties/detail?id=2025Z08370&did=2025D19023
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Stemmingen 

Stemmingen dinsdag 22 april 

 

Participatiewet in Balans 

Amendementen 

De stemmingen over alle amendementen zijn hier te vinden. Verworpen zijn o.a. het amendement 

Lahlah/Van Kent om de taaleis te schrappen en het amendement Welzijn om de vierwekenzoektermijn 

te schrappen: na hoofdelijke stemming was de uitslag 67 voor en 70 tegen.   

De volgende amendementen zijn aangenomen: 

• 36582-17 Amendement van het lid Ceder over een evaluatiebepaling binnen 3 jaar; 

• 36582-25 Amendement Ceder c.s. over het codificeren van de geldende jurisprudentie bij 

dringende redenen; 

• 36582-35 Gewijzigd amendement Lahlah en Van Kent ter vervanging van nr. 11 over de 

mogelijkheid om de individuele inkomenstoeslag ambtshalve of op aanvraag te verlenen; 

• 36582-45 Amendement Flach over een uitzondering op de kostendelersnorm wanneer sprake is 

van tijdelijke bijzondere individuele omstandigheden; 

• 36582-46 Amendement Flach over een tijdelijk hoofdverblijf elders in situaties van tijdelijke 

mantelzorg; 

• 36582-47 Amendement De Kort over dat de premie arbeidsinschakeling ook beschikbaar wordt 

voor jongeren onder de leeftijd van 27 jaar; 

• Gewijzigd amendement van het lid Inge van Dijk ter vervanging van nr. 33 over dat bij AMvB kan 

worden bepaald wanneer de uitkeringen moeten worden uitbetaald; 

• 36582-67 Amendement van het lid Ceder c.s. ter vervanging van nr. 34 over dat bijdragen van een 

voedselbank niet van invloed zijn op de hoogte van de bijstandsuitkering 

 

Moties 

De uitslagen van de stemmingen over de moties is als volgt: 

• 54 Motie van het lid Van Kent over alle vormen van kliklijnen verbieden. Verworpen; 

• 55 Motie van het lid Van Kent c.s. over alleen giften in valuta laten meetellen voor de 

giftenvrijlating. Aangenomen; 

• 56 Motie van de leden Inge van Dijk en Flach over initiatieven ter ondersteuning van jongeren in 

kwetsbare posities. Aangenomen; 

• 57 Motie van de leden Lahlah en De Kort over investeringen van zzp'ers in de eigen onderneming 

niet als inkomen zien. Aangenomen; 

• 58 Motie van het lid Saris c.s. over de maatschappelijke rol van sociaal ontwikkelbedrijven 

toekomstbestendig inrichten. Aangenomen; 

• 59 Motie van het lid Saris c.s. over bevorderen dat gemeenten niet langer gebruikmaken van 

anonieme kliklijnen. Aangenomen; 

• 60 Motie van het lid Ceder over bij de uitwerking van spoor 2 inzetten op het versimpelen van 

gemeentelijke regelingen. Aangenomen; 

• 61 Motie van het lid Ceder over gemeenten informeren over hun bevoegdheden ten aanzien van de 

kostendelersnorm. Aangenomen; 

• 62 Motie van het lid De Kort over het gebruik van het bufferbudget na één jaar evalueren. 

Aangenomen; 

https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/stemmingsuitslagen/detail?id=2025P06691&did=2025P06691
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/amendementen/detail?id=2025Z06643&did=2025D15285
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/amendementen/detail?id=2025Z07202&did=2025D16359
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/amendementen/detail?id=2025Z07708&did=2025D17475
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/amendementen/detail?id=2025Z07727&did=2025D17503
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/amendementen/detail?id=2025Z07728&did=2025D17504
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/amendementen/detail?id=2025Z07743&did=2025D17533
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/amendementen/detail?id=2025Z07882&did=2025D17867
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/detail?id=2025Z07944&did=2025D18053
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/moties/detail?id=2025Z07819&did=2025D17680
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/moties/detail?id=2025Z07820&did=2025D17681
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/moties/detail?id=2025Z07821&did=2025D17683
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/moties/detail?id=2025Z07822&did=2025D17684
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/moties/detail?id=2025Z07825&did=2025D17688
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/moties/detail?id=2025Z07826&did=2025D17689
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/moties/detail?id=2025Z07828&did=2025D17692
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/moties/detail?id=2025Z07829&did=2025D17693
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/moties/detail?id=2025Z07831&did=2025D17699
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• 63 Motie van de leden De Kort en Inge van Dijk over in overleg met gemeenten tot vereenvoudiging 

en een basisniveau van gemeentelijke regelingen komen. Aangenomen; 

• 64 Motie van de leden De Kort en Flach over het op orde krijgen van het gemeentelijk taalaanbod 

en het handhaven van de taaleis. Aangenomen; 

• 65 Motie van de leden Flach en Inge van Dijk over een "right to challenge"-regeling opnemen in 

lagere regelgeving. Aangenomen. 

 

Verzamelwet Gegevensbescherming 

De stemmingen over de amendementen, het wetsvoorstel en de moties zijn uitgesteld tot na het 

Meireces. 

 

Wet aanscherping strafbaarstelling ronselen 

Amendement 

• Gewijzigd amendement van de leden Wijen-Nass en Van Waveren ter vervanging van nr. 9 over 

het instrueren door de volmachtgever op welke kandidaat de gemachtigde moet stemmen. 

Aangenomen. 

 

Motie 

• Gewijzigde motie van het lid Chakor over aansluiten bij bestaande meld- en adviespunten voor 

informatie en advies over de grenzen van volmachtverlening (t.v.v. 36571-11). Aangenomen. 

 

Aangehouden motie ingediend bij de Wet kwaliteitsbevordering uitvoering verkiezingsproces 

• Gewijzigde motie van de leden Kathmann en Chakor over waarborgen dat tussentijdse 

verkiezingen adequaat kunnen worden georganiseerd (t.v.v. 36552-10). Aangenomen. 

 

Aangehouden motie ingediend bij het tweeminutendebat Hersteloperatie kinderopvangtoeslag 

• Motie van het lid Wingelaar c.s. over niet in een notariële akte vastgelegde schulden in aanmerking 

laten komen voor schuldovername. Aangenomen. 

 

Moties ingediend bij het debat over de problemen bij het UWV 

De uitslagen van de stemmingen over alle ingediende moties zijn hier te vinden. De volgende 

aangenomen motie is voor gemeenten van belang: 

• Motie van het lid Ergin c.s. over gemeenten wijzen op hun taak om mensen te begeleiden. 

 

 

 

Eerste Kamer 

Stemming Gemeentefonds dinsdag 22 april 

Dinsdag 22 april heeft de Eerste Kamer ingestemd met de Begroting voor 2025 van het 

Gemeentefonds aangenomen. De fracties van OPNL, GroenLinks-PvdA, SGP, D66, Volt, CDA, PVV, 

VVD, JA21, ChristenUnie, BBB en 50PLUS stemden voor de begroting, de fracties van FVD, SP en 

PvdD stemden tegen. De stemmingen waren oorspronkelijk voorzien voor 15 april maar werden op 

verzoek van het CDA uitgesteld omdat het gesprek tussen minister Uitermark van BZK en de 

gemeenten van 14 april ook was uitgesteld. 

 

https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/moties/detail?id=2025Z07833&did=2025D17711
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https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/moties/detail?id=2025Z07835&did=2025D17713
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/detail?id=2025Z07703&did=2025D17459
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/detail?id=2025Z07761&did=2025D17567
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/detail?id=2025Z07460&did=2025D16966
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/detail?id=2025Z07037&did=2025D16060
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/stemmingsuitslagen/detail?id=2025P06684&did=2025P06684
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/detail?id=2025Z07684&did=2025D17417
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Commissieagenda Tweede Kamer 

 

Datum Onderwerp Soort overleg 

01-05-2025 initiatiefnota Minder inflatie, meer bestaanszekerheid SO 

14-05-2025 Lunchbijeenkomst met gemeentes over regeldruk Ges 

14-05-2025 Nettarieven CD 

14-05-2025 Wet collectieve warmte TB 

14-05-2025 Wet vervanging abonnementstarief WMO 2015 IN 

14-05-2025 AIVD en criminele ondermijning CD 

15-05-2025 Spoor  CD 

15-05-2025 Terugkeerverordening CD 

15-05-2025 Aanvullend Klimaatpakket TB 

15-05-2025 Parallel plannen TB 

15-05-2025 Nationale veiligheid en weerbaarheid CD 

19-05-2025 Regels omtrent productie, transport en levering van warmte (Wet 

collectieve warmte) 

WO 

21-05-2025 Maatschappelijk domein (inclusief Huiselijk geweld, kindermishandeling 

en geweld in afhankelijkheidsrelaties) 

CD 

21-05-2025 Arbeidsmarktkrapte CD 

21-05-2025 Staat van de Volkshuisvesting CD 

21-05-2025 Passend onderwijs CD 

21-05-2025 Rondetafelgesprek over soevereinen RTG 

22-05-2025 Armoede- en schuldenbeleid CD 

22-05-2025 Verdienvermogen en grondbeleid CD 

22-05-2025 Justitiële jeugd CD 

22-05-2025 Toeslagen  CD 

22-05-2025 Moslimdiscriminatie RTG 

22-05-2025 Zwemmen in Nederland en overige beleidsontwikkelingen SO 

27-05-2025 Toerisme & Recreatie CD 

28-05-2025 Gewasbeschermingsmiddelen CD 

28-05-2025 Integratie CD 

28-05-2025 Jongeren en sociale media RTG 

28-05-2025 Grondbeleid (planbatenheffing) CD 

28-05-2025 financieel-economische criminaliteit RTG 

https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2025A03249
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2025A01363
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2025A00373
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2025A02878
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2025A02868
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2025A03174
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2025A00839
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2025A02834
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2025A02377
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2025A01994
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2025A03182
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2025A02353
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2025A02353
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2023A07270
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2023A07270
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2024A09122
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2024A07030
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2024A09469
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2025A02037
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2024A06997
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2024A08298
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2024A06738
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2025A03527
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2025A02703
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2025A03389
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2025A02720
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2024A06274
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2024A08565
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2025A01869
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2025A02799
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2025A02441
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CD = Commissiedebat RTG = Rondetafelgesprek 

Ges = Gesprek  SO = Schriftelijk Overleg 

In = Inbreng verslag (wetsvoorstel) TB = Technische Briefing 

NO = Nota Overleg  FV = Feitelijke Vragen 

Pet = Petitie WO  = Wetgevingsoverleg 

 

 

 

 

28-05-2025 Rapport resultaten verantwoordingsonderzoek 2024 bij het 

Gemeentefonds (vragen aan de regering) 

IN 

28-05-2025 Nationaal Burgerberaad Klimaat GES 

04-06-2025 Energieraad (formeel) CD 

04-06-2025 Uitvoering sociale zekerheid CD 

05-06-2025 Klimaat en Energie CD 

05-06-2025 Discriminatie, racisme en mensenrechten CD 

05-06-2025 Drugsbeleid CD 

05-06-2025 Volkshuisvesting en fiscaliteit RTG 

05-06-2025 Online kinderrechten CD 

05-06-2025 Zoönosen en dierziekten CD 

10-06-2025 Verkeersveiligheid CD 

11-06-2025 Gezond en veilig werken CD 

11-06-2025 Verzameldebat BES CD 

12-06-2025 Gehandicaptenbeleid CD 

12-06-2025 Arbeidsmarktbeleid en Arbeidsmarktdiscriminatie CD 

12-06-2025 Cultuur CD 

12-06-2025 Bouwregelgeving CD 

17-06-2025 Water CD 

18-06-2025 Vreemdelingen- en asielbeleid CD 

18-06-2025 Emancipatie CD 

18-06-2025 Jeugdbeleid  CD 

18-06-2025 Slachtofferbeleid CD 

18-06-2025 Stikstof en natuur CD 

18-06-2025 Energiebesparing CD 

19-06-2025 Economische veiligheid en strategische autonomie CD 

https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2025A03050
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2025A03050
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2025A03375
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2024A08675
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2025A02954
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2024A08914
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2025A00902
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2024A04420
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2025A02593
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2025A01173
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2025A00607
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2025A01480
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2024A06937
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2025A01018
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2025A00044
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2025A02786
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2025A01058
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2025A02236
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2025A01538
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2025A00599
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2024A09231
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2023A03733
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2025A00938
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2025A02619
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2024A09468
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2024A09419
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Plenaire agenda Tweede Kamer 

 

25 april – 12 mei (week 18 en 19) 

Meireces 

 

13 – 15 mei (week 20) 

DINSDAG 

15.00 uur O.a. afscheid van de leden Omtzigt (NSC) en Van den Hil (VVD) 

 

WOENSDAG 

10.35 uur Debat over het rapport van Mario Draghi over het concurrentievermogen van Europa 

16.10  Tweeminutendebat Goed bestuur en toezicht in de zorg (+IGJ en Zorgfraude)  

16.40 uur Debat over het faillissement van Co-Med en private equity in de zorg 

 

DONDERDAG 

11.20 uur Wet invoering BSN en voorzieningen digitale overheid BES (36 639) 

12.35 uur Tweeminutendebat Economische ontwikkeling Caribisch deel Koninkrijk (CD 16/4) 

 

20 – 22 mei (week 21) 

• Aanbieding van de verantwoordingsstukken voor het jaar 2024 (WO 21, 10.15 uur) 

• Debat over het verslag van de ministeriële commissie Economie en Natuurherstel inzake de 

Stikstofproblemen (DO 22, 14.00 uur) 

• 35 985 Wet Markt en Overheid 

• 36 463 Versterking strafrechtelijke aanpak ondermijnende criminaliteit II 

 

27 – 29 mei (week 22) 

• 36 576 Wet collectieve warmte 

 

3 – 5 juni (week 23) 

• 36 547 Wet modernisering en uitbreiding strafbaarstelling mensenhandel 

 

10 – 12 juni (week 24) 

• Debat over de staat van de Europese Unie 

• Debat over de Voorjaarsnota 2025 (36 725), woensdag 11 juni 

 

 

 

Plenaire agenda Eerste Kamer 

 

Vooralsnog geen relevante punten. 
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Brussel  

Apple en Meta beboet voor schending van de DMA 

Op 23 april heeft de Europese Commissie voor het eerst boetes opgelegd onder de Digital Markets Act 

(DMA), de Europese wet die sinds maart 2024 geldt om de macht van grote techbedrijven te beperken 

en eerlijke concurrentie op digitale markten te bevorderen. Apple kreeg een boete van €500 miljoen 

voor het beperken van app-ontwikkelaars in het doorverwijzen van gebruikers naar alternatieve 

aanbiedingen buiten de App Store. Meta werd beboet met €200 miljoen vanwege het "consent or pay"-

model op Facebook en Instagram, waarbij gebruikers moesten kiezen tussen het accepteren van 

gepersonaliseerde advertenties of betalen voor een advertentievrije versie. 

Margrethe Vestager, EU-commissaris voor Mededinging, verklaarde: "Apple en Meta hebben niet 

voldaan aan de DMA door maatregelen te nemen die de afhankelijkheid van zakelijke gebruikers en 

consumenten van hun platforms versterken. Daarom hebben we stevige maar evenwichtige 

handhavingsmaatregelen genomen, gebaseerd op duidelijke en voorspelbare regels." 

Beide bedrijven hebben aangegeven in beroep te gaan tegen de besluiten. 

Commissie weert lobbygroepen gelinkt aan Huawei 

Deze week heeft de Europese Commissie besloten alle contacten te verbreken met lobbyorganisaties 

die gelieerd zijn aan het Chinese technologiebedrijf Huawei. Dit besluit volgt op zorgen over inmenging 

en een lopend corruptieonderzoek waarbij ook het Europees Parlement betrokken is. 

De maatregel geldt niet alleen voor Huawei zelf, maar ook voor handelsverenigingen en 

belangengroepen die namens het bedrijf lobbyen in Brussel. Daarmee worden ook invloedrijke 

netwerken als DigitalEurope en BusinessEurope geraakt, waar Huawei tot voor kort lid van was. Enkele 

van deze organisaties hebben inmiddels hun samenwerking met Huawei opgeschort. 

Komt er een EU-verbod op nieuwe energiecontracten met Rusland? 

De Commissie heeft aangekondigd maatregelen te overwegen die bedrijven zouden verbieden nieuwe 

olie- en gascontracten met Rusland aan te gaan. Deze voorstellen maken deel uit van een bredere 

strategie om de afhankelijkheid van Russische energie te beëindigen. Het plan wordt op 6 mei 

gepresenteerd en bevat onder andere opties voor wetgeving die bedrijven in staat zou stellen 

bestaande contracten met Russische leveranciers te beëindigen zonder financiële sancties, mogelijk 

door het inroepen van overmacht. Daarnaast wordt overwogen bedrijven te verbieden nieuwe fossiele 

brandstofcontracten op de spotmarkt met Russische leveranciers af te sluiten. 

De EU heeft haar afhankelijkheid van Russisch pijpleidinggas sinds 2022 met ongeveer twee derde 

verminderd en de import van Russische olie en steenkool stopgezet. Desondanks blijven de invoer van 

vloeibaar aardgas (LNG) en uranium uit Rusland een punt van zorg. De Commissie onderzoekt nu 

juridische mogelijkheden om deze importen verder te beperken. 
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Komende voorstellen Europese Commissie 

Kabinetsappreciaties Europese voorstellen (BNC-fiches) 

Consultaties Europese Commissie 

Agenda Europese Comité van de Regio’s 

Agenda Congres Raad van Europa 

Datum Relevante voorstellen  

 06-05-2025 International Digital Strategy – strengthening 

the EU's leadership in global digital affairs 

 14-05-2025 Third Omnibus on agriculture 

 21-05-2025 Single Market Strategy 

  Fourth Omnibus on small mid-caps 

 28-05-2025 EU Start-up and Scale-up Strategy 

  EU Strategic Approach to the Black Sea region 

Datum Relevante BNC-fiches 

30-04-2025 Spaar en investeringsunie 

 A European Steel and Metals Action Plan 

13-05-2025 ProtectEU: a European Internal Security Strategy 

 A modernised Cohesion policy: the mid-term review 

Datum Onderwerp Type 

06-05-2025 EU’s next long-term budget (MFF) – implementing EU funding 

with Member States and regions 

Feedback 

26-05-2025 European Democracy Shield Communication 

06-05-2025 EU’s next long-term budget (MFF) – EU funding for civil 

protection, preparedness and response to crises 

Feedback 

04-06-2025 Cloud and AI Development Act Verordening 

Datum Onderwerp 

05-05-2025 ENVE vergadering 

06-05-2025  COTER vergadering 

07-05-2025 SEDEC vergadering 

20-05-2025 / 

21-05-2025 

Externe NAT vergadering 

22-05-2025 CIVEX vergadering 

23-05-2025 ECON vergadering 

Datum Onderwerp 

https://ec.europa.eu/info/law/better-regulation/have-your-say/initiatives/14520-EUs-next-long-term-budget-MFF-implementing-EU-funding-with-Member-States-and-regions_en
https://ec.europa.eu/info/law/better-regulation/have-your-say/initiatives/14520-EUs-next-long-term-budget-MFF-implementing-EU-funding-with-Member-States-and-regions_en
https://ec.europa.eu/info/law/better-regulation/have-your-say/initiatives/14587-European-Democracy-Shield_en
https://ec.europa.eu/info/law/better-regulation/have-your-say/initiatives/14524-EUs-next-long-term-budget-MFF-EU-funding-for-civil-protection-preparedness-and-response-to-crises_en
https://ec.europa.eu/info/law/better-regulation/have-your-say/initiatives/14524-EUs-next-long-term-budget-MFF-EU-funding-for-civil-protection-preparedness-and-response-to-crises_en
https://ec.europa.eu/info/law/better-regulation/have-your-say/initiatives/14628-Cloud-and-AI-Development-Act_en
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Het VNG Lobbymemo wordt gemaakt door: 

Den Haag: Eric de Rijk, Richard van Vliet en 

Jesse de Jong-Paalvast 

Brussel: Team Europa 


